
Zápis č. 6/5/2014 z riadneho rokovania Rady Rozhlasu a televízie Slovenska 
27. mája 2014 so začiatkom o 10,00 h. 

 
Prítomní členovia Rady RTVS: Igor Gallo, Jozef Chudík, Dóra Hushegyiová, Martin Kabát, 
Martin Kákoš, Peter Kubica, Ildikó Nagy, Vladimír Slovák 
Ospravedlnený: Michal Jesenko 
Hostia:  
Václav Mika – generálny riaditeľ RTVS 
PhDr. Daniela Migrová – riaditeľka Sekcie GR RTVS 
Radka Doehring – riaditeľka Sekcie ekonomiky RTVS 
Lukáš Diko – riaditeľ Centra spravodajstva, športu a publicistiky RTVS 
Mgr. Tibor Búza – riaditeľ Sekcie programových služieb STV 
Vincent Štofaník – riaditeľ Sekcie programových služieb SRo 
Miesto konania: SRo, Mýtna 1, Bratislava  
 
1. Otvorenie zasadnutia – schválenie programu rokovania 
Rokovanie zvolal, otvoril a viedol predseda Rady RTVS I. Gallo. Na začiatku rokovania 
privítal všetkých prítomných. Skonštatoval, že je prítomných 7 členov  Rady RTVS a rada je 
schopná uznášať sa. Informoval, že z rokovania sa ospravedlnil M. Jesenko. 
 
I. Gallo skonštatoval, že program zasadnutia bol distribuovaný v zmysle rokovacieho 
poriadku a neprišli žiadne návrhy na zmenu. Predložil návrh na zmenu poradia bodov 
a doplnenie bodu Podnety a sťažnosti. Členovia Rady RTVS vyslovili všeobecný súhlas 
s týmto návrhom. 
I. Gallo dal hlasovať o návrhu programu: 
Uznesenie č. 76/2014: 
Rada RTVS schvaľuje program rokovania v navrhnutom znení:  

1. Otvorenie zasadnutia – schválenie programu rokovania.  
2. Správa o činnosti Rady RTVS za rok 2013 (spravodajca M. Kákoš) 
3. Vyhodnotenie vysielania RTVS v súvislosti s voľbami do Európskeho parlamentu 

(spravodajcovia I. Nagy a J. Chudík) 
4. Sťažnosti a podnety 
5. Návrh stratégie zmeny financovania RTVS (spravodajca I. Gallo) 
6. Rôzne 

 
Za: 7 / I. Gallo, J. Chudík, D. Hushegyiová, M. Kabát,  M. Kákoš, P. Kubica, I. Nagy / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0  
Neprítomní: 2 / V. Slovák, M. Jesenko / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
 
2. Správa o činnosti Rady RTVS za rok 2013 
I. Gallo informoval, že v zmysle § 8 ods. 2 zákona č. 532/2010 je rada povinná do 31.5. 
predložiť Výboru pre kultúru a médiá správu o svojej činnosti. Keďže Rada RTVS predkladá 
výboru na jeho vyžiadanie aj správy za polrok, tak táto správa bola zostavená spojením 
týchto polročných správ, ktoré rada schválila. 
M. Kákoš, ako spravodajca k tomuto bodu, skonštatoval, že správa je zostavená podľa 
stanovenej štruktúry a odporúča správu schváliť. 
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 77/2014: 
Rada RTVS prerokovala Správu o činnosti Rady RTVS za rok 2013 a ukladá predsedovi 
Rady RTVS predložiť ju Výboru NR SR pre kultúru a médiá. 
T: 31. 5. 2014 
Z: predseda Rady RTVS 
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Za: 8 / I. Gallo, J. Chudík, D. Hushegyiová, M. Kabát,  M. Kákoš, P. Kubica, I. Nagy,  

V. Slovák / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0  
Neprítomný: 1 / M. Jesenko / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
3. Vyhodnotenie vysielania RTVS v súvislosti s voľbami do Európskeho  

parlamentu  
V. Mika odprezetnoval predložený materiál. Zdôraznil, že RTVS priniesla rozsah 40 hodín 
vysielania, čo je viac ako všetky ostatné médiá dovedna.  
I. Nagy, ako spravodajkyňa k tomuto bodu skonštatovala, že bol splnený plán vysielania 
a RTVS naplnila úlohu, ktorá mu vyplýva z verejnoprávneho poslania.  
J. Chudík uviedol, že sa valí vlna kritiky vzhľadom na nízku účasť, ale nie je to podľa neho 
problém RTVS, ale problém politických strán a politikov. Považuje celú prácu RTVS 
v súvislosti s týmito voľbami za maximalistickú. 
I. Gallo si myslí, že RTVS si splnila nielen zákonné povinnosti, ale spravila veľa aj nad rámec 
týchto povinností a spájať ju s nízkou účasťou nie je šťastné. Je za to, aby Rada RTVS do 
uznesenia pretransformovala aj svoj názor, aby to nebolo len konštatačné uznesenie. 
V. Slovák si myslí, že sa celkovo veľmi málo objavuje otázka konkrétneho vplyvu 
Európskeho parlamentu na život konkrétneho človeka. 
M. Kákoš si myslí, že RTVS urobila všetko pre spropagovanie volieb do Európskeho 
parlamentu. Upozornil, že na jednej strane sa požaduje od RTVS, aby zvyšovala ten typ 
vysielania, ktorý súvisí s jej verejnoprávnym poslaním, na druhej strane stále bojuje 
s nedostatkom finančných prostriedkov. Vie si predstaviť aj reláciu o dianí v Európskom 
parlamente, ale súvisí to s tým, akým spôsobom je RTVS financovaná. 
M. Kákoš predložil návrh na uznesenie a I. Gallo dal o tomto návrhu hlasovať: 
Uznesenie č. 78/2014: 
Rada RTVS berie na vedomie správu o vysielaní RTVS v súvislosti s voľbami do Európskeho 
parlamentu a vyslovuje spokojnosť s rozsahom a charakterom vysielania a dodržiavaním 
princípov nestrannosti a objektivity v intenciách príslušných zákonných noriem. 
 
Za: 8 / I. Gallo, J. Chudík, D. Hushegyiová, M. Kabát,  M. Kákoš, P. Kubica, I. Nagy,  

V. Slovák / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0  
Neprítomný: 1 / M. Jesenko / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
4. Sťažnosti a podnety 
I. Gallo informoval, že prišlo niekoľko sťažnosti na nevhodné oblečenie J. Hargašovej-
Lajčákovej v relácii Góly Body Sekundy, kedy jej oblečenie pripomínalo vlajku USA. 
Skonštatoval, že RTVS poskytla k tomuto aj stanovisko. 
V. Mika k tomu uviedol, že je pravda, že moderátorka mala na sebe šaty, ktoré pôsobili ako 
vlajka USA. Informoval, že RTVS nemá jednotný kódex obliekania, ktorý by to upravoval. 
Skonštatoval, že v krátkom čase vydá smernicu, ktorá to bude upravovať v duchu súčasnej 
doby.  
L. Diko doplnil, že táto smernica vyjde v priebehu júna. 
J. Chudík si myslí, že reakcia divákov bola oprávnená. Je toho názoru, že to mal režisér 
vysielania odhadnúť a zareagovať a k tomuto by neprišlo. 
I. Gallo si myslí, že navrhované systémové riešenie toto pomôže vyriešiť. 
I. Gallo informoval, že prišli dva protesty proti prepusteniu K. Kormúthovej. Vysvetlil, že ide 
o kauzu jej nevhodného výroku na sociálnej sieti. 
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V. Mika vysvetlil, že neprišlo k prepusteniu, pretože nebola zamestnancom RTVS. Uviedol, 
že bola jednoducho ukončená spolupráca. Iná možnosť riešenia nebola, pretože bol 
evidentne porušený Štatút programových pracovníkov a spolupracovníkov. Celú kauzu 
považuje za nešťastnú, ale bola jeho práca vyvodiť z toho zodpovednosť. 
I. Gallo ďalej informoval, že prišiel podnet od p. Hazuchu, ku ktorému je stanovisko RTVS 
a v tomto duchu bude aj koncipovaná odpoveď. Ďalšia sťažnosť prišla od R. Sulíka, 
predsedu SaS. Informoval, že na ďalšej rade, po tom, ako rada obdrží stanovisko RTVS, sa 
bude o tom rokovať. 
 
5. Návrh stratégie zmeny financovania RTVS 
I. Gallo odcitoval z uznesenia k rozpočtu RTVS na rok 2014: 
„vzhľadom na finančne napätý rozpočet pre rok 2014, ktorý neumožňuje RTVS realizovať v 
dostatočnej miere rozvojové projekty, odporúča Rada RTVS manažmentu RTVS hľadať 
všetky dostupné zdroje pre navýšenie rozpočtu v roku 2014 a zároveň iniciovať  kroky, ktoré 
povedú k systémovej zmene financovania RTVS v nasledujúcom období tak, aby RTVS 
mohla plniť všetky úlohy určené jej zákonom a zároveň jej umožňovalo potrebný rozvoj pre 
ďalšie roky.“ 
Uviedol, že predložený materiál je aj reakciou na toto uznesenie Rady RTVS. 
V. Mika formou prezentácie priblížil obsah predloženého materiálu. 
Za podstatné označil, že sa 12 rokov nezvyšovali koncesionárske poplatky, RTVS nemá 
príjmy z reklamy a rozšíril sa okruh oslobodených od platenia poplatkov. Uviedol, že len 
premietnutím inflácie by sa poplatok dostal na úroveň 7€. Nenašiel žiaden iný poplatok, ktorý 
by sa 12 rokov nezvyšoval. V porovnaní s inými krajinami v regióne je Slovensko jednou 
z krajín, kde nastal najväčší pokles v príjmoch pre verejnoprávneho vysielateľa. Zhrnul 
úspechy RTVS z posledného obdobia. Zdôraznil, že RTVS hospodári vyrovnane, 
ekonomicky a hospodárne. Vidí tri možnosti riešenia financovania RTVS: 1. zvýšenie objemu 
reklamy, ktoré však podľa neho prináša mnoho nevýhod a negatív. Znamenalo by to aj iné 
nastavenie stratégie RTVS, ktorá by sa musela orientovať primárne na sledovanosť. 2. 
financovanie RTVS výhradne zo štátneho rozpočtu, čo by znamenalo stratu nezávislosti 
RTVS. 3. zvýšenie koncesionárskych poplatkov. Toto riešenie je podľa neho systémové 
a zabezpečuje väčšiu nezávislosť RTVS. 
I. Gallo uviedol, že tejto téme sa venovala rada na viacerých zasadnutiach a dospel podľa 
neho čas na zmenu. Aj na základe toho, čo odznelo na rokovaniach si dovolí tvrdiť, že RTVS 
má morálne právo pýtať si viac. Myslí si, že teraz Rada RTVS môže ukázať svoje 
opodstatnenie. Treba podľa neho vysvetliť, prečo chce aj rada vyvíjať takúto aktivitu, pretože 
je predĺženou rukou koncesionárov a chce zvyšovať poplatky. Z jeho strany je k tomuto plná 
podpora.  
V. Mika uviedol, že predložený návrh na zriadenie novej programovej služby vychádza aj 
z konkrétnych kolíznych prípadov z minulosti. Bolo by komplikované súťažiť o veľké športové 
podujatia a potom ich nemať kde a ako vysielať.  
I. Nagy si myslí, že konečné rozhodnutie padne až v parlamente. Preto by bolo potrebné 
komunikovať vo Výbore NR SR pre kultúru a médiá. 
I. Gallo uviedol, že vidí skôr cestu odprezentovania postoju rady pri bodoch, ku ktorým je ako 
predseda pozvaný. 
V. Slovák uviedol, že ideálny stav by bol 4 programové služby. 
V. Mika skonštatoval, že v rámci súčasného multiplexu je technicky možné umiestniť len tretí 
kanál. 
M. Kákoš pripomenul, že žiaden televízny program nie je zadarmo. Ani na súkromných 
staniciach, kde to ľudia platia cez produkty, ktoré kupujú a v nich je cena reklamy. Upozornil, 
že za posledné roky sa v RTVS nestretol s neúčelným vynakladaním finančných 
prostriedkov. Spýtal sa, aké sú ďalšie kroky v tejto stratégii zvýšenia poplatkov. 
V. Mika odpovedal, že bude brífing, kde odprezentuje ponuku RTVS. Jeho ambíciou je 
zapojiť všetkých, ktorým táto zmena prinesie pridanú hodnotu. Má na mysli jednotlivé 
športové zväzy, minority, podporu aktívneho životného štýlu a pod. 
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J. Chudík upozornil, že tretí kanál už mal fungovať dávno. Jej fungovanie by zvýšilo aj kvalitu 
programu angažovaním nových ľudí, ktorí by mohli dostať viac úloh a pri nich rásť. Vytvorí sa 
podľa neho miesto aj pre regionálne spravodajstvo.  
M. Kabát na margo zohľadňovania inflácie uviedol, že inflácia pôsobí celoplošne a svojim 
spôsobom zákon diskriminuje RTVS. Je podľa neho legitímne zohľadniť infláciu. 
I. Gallo podporuje myšlienky M. Kabáta, pretože máme poplatok, ktorý sa 12 rokov nemenil 
a manažment navyše dáva prísľub pridanej hodnoty ako bonus.  
M. Kabát doplnil, že existuje veľa mechanizmov v hospodárstve, ktoré chránia súkromné 
spoločnosti pred infláciou a pýta sa, prečo nefungujú tieto mechanizmy pre verejné inštitúcie. 
V. Mika upozornil, že všetky dlhodobé zmluvy RTVS sú zaťažené infláciou, čiže náklady sa 
postupne dvíhajú a príjmy nie.  
I. Gallo vyhlásil prestávku na prípravu návrhov na uznesenia. 
I. Gallo po prestávke predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 79/2014: 
Rada RTVS prerokovala návrh stratégie zmeny financovania RTVS a opätovne konštatuje, 
že súčasný stav financovania je neudržateľný a ohrozuje plnenie úloh verejnoprávneho 
vysielateľa. V rámci existujúceho modelu financovania považuje Rada RTVS za nevyhnutné 
prehodnotiť výšku úhrad za služby verejnosti poskytované RTVS v oblasti rozhlasového 
a televízneho vysielania. 
 
Za: 7 / I. Gallo, J. Chudík, D. Hushegyiová, M. Kabát,  M. Kákoš, P. Kubica,  

V. Slovák / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0  
Neprítomní: 2 / I. Nagy, M. Jesenko / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
6. Rôzne 
D. Hushegyiová chcela upozorniť na skvelú prácu vyslaných redaktorov na Ukrajine. 
L. Diko poďakoval za pochvalu. 
I. Gallo informoval, že najbližšie rokovanie je naplánované predbežne na 10.6. a bude 
v Bratislave. Poďakoval prítomným za účasť a ukončil rokovanie Rady RTVS. 
 
 
 
 
 
V Bratislave 03.06.2014. 
 
Zapísal: Adam Mozolák     
tajomník Rady RTVS 

 
 
Mgr. Igor Gallo 

       predseda Rady  
Rozhlasu a televízie Slovenska 

 
 
 
Kompletný zvukový záznam z rokovania Rady Rozhlasu a televízie Slovenska prehľadne usporiadaný 
podľa prerokovávaných bodov je možné si vypočuť na www.rtvs.sk. 

http://www.rtvs.sk/

